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PROTOKÓŁ NR 49 

XLIX Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Pilawie Górnej  

w dniu 30 marca 2023 r. 

 
Data sesji: 30.03.2023 r. 

Godzina rozpoczęcia sesji: 8.30 

Godzina zamknięcia sesji: 11.14 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna Urzędu Miasta w Piławie Górnej, 

 
LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU 

lp. nazwisko imię status 

1 Chrobak Marcin obecny 

2 Chrzanowski Tadeusz obecny 

3 Jeziorski Wiktor obecny 

4 Karaś Justyna obecna 

5 Kordasiewicz Arnold obecny 

6 Łoin Jarosław obecny 

7 Madejski Dariusz obecny 

8 Majcher Arkadiusz obecny 

9 Pacyk Małgorzata obecna 

10 Pelczar Stanisław obecny 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław obecny 

13 Szwec Agnieszka obecna 

14 Świetlik Barbara obecna 

15 Wiącek Małgorzata obecna 

 

obecni 14 

wszyscy 15 

procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 

  

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

Lp. Nazwisko Imię  Status 

1. Chudyk Krzysztof Burmistrz Piławy Górnej obecny 
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2. Brzuszkiewicz Marta Zastępca Skarbnika Gminy obecna 

3.    obecna 

4. Babińska-Staniszczak Monika Dyrektor Ośrodka pomocy Społecznej obecna 

5. Tarnowska-Biront  Kinga Inspektor ds. zamówień publicznych obecna 

6. Koprowska Anna Inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej obecna 

7. Rybicki Marcin Informatyk obecny 

 
PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja na temat gospodarki odpadami komunalnymi w gminie - wystąpienie Pana 

Pawła Puszki Prezesa Zarządu Związku Gmin Powiatu Dzierżoniowskiego "ZGPD-7". 

6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Piławie Górnej za 2022 

rok. 

7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemie pieczy 

zastępczej w Ośrodku Pomocy Społecznej w Piławie Górnej za rok 2022 oraz 

przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2023 roku. 

8. Informacja na temat funkcjonowania Klubu Senior+. Problemy ludzi starszych  

i niepełnosprawnych - formy opieki, obowiązki i możliwości gminy w tym zakresie. 

9. Informacja Burmistrza o działaniach podjętych między sesjami. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

10.a. projekt uchwały nr 274/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia gminno-powiatowego w ramach Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych Południowego Obszaru Funkcjonalnego, 

10.b. projekt uchwały nr 272/2023 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Piława 

Górna. 

10.c. projekt uchwały nr 273/2023 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Piława Górna w 2023 roku, 

10.d. projekt uchwały nr 275/2023 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Piława Górna, 

10.e. projekt uchwały nr 276/2023 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

Piława Górna na rok 2023, 

10.f. projekt uchwały nr 277/2023 zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030. 

11. Wnioski i zapytania radnych. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 1. Otwarcie sesji.    

Zgodnie z art. 20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym, Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Piławie Górnej o godz. 8.30 otworzył obrady XLIX sesji Rady Miejskiej  
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w Piławie Górnej, która odbyła się w trybie stacjonarnym. Powitał Radnych, 

kierownictwo i pracowników urzędu oraz gości, biorących udział w sesji. 

 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.    

Na podstawie listy obecności, Przewodniczący stwierdził kworum i prawomocność 

posiedzenia. 

 

Ad 3. Przedstawienie porządku obrad.    

Zgodnie § 13 ust. 5 Statutu Gminy Piława Górna, Radni otrzymali w terminie 

zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad.  

Wobec niezgłoszenia przez Radnych żadnych uwag do przedłożonego porządku obrad, 

został on uznany za obowiązujący. 

 

Ad 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.    

Protokół z sesji nr XLVIII był wyłożony do wglądu w Biurze Rady oraz zamieszczony 

w programie posiedzenia.pl. Wobec braku uwag do protokołu z poprzedniej sesji, zgodnie 

z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Piława Górna, protokół został przyjęty. 

 

Ad 5. Informacja na temat gospodarki odpadami komunalnymi w gminie - 

wystąpienie Pana Pawła Puszki Prezesa Zarządu Związku Gmin Powiatu 

Dzierżoniowskiego "ZGPD-7".    

Informacja w formie prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Po wystąpieniu Dyrektora ZGPD-7, Przewodniczący RM poinformował wszystkich, że 

przed sesją wpłynęło stanowisko Klubu Radnych Obywatelski Blok Samorządowy  

w sprawie gospodarki odpadami komunalnymi. Mając na uwadze powyższe 

Przewodniczący RM udzielił głosu Radnemu Marcinowi Chrobakowi – 

Przewodniczącemu Klubu OBS: obecny system gospodarki śmieciowej, w którym 

funkcjonuje Gmina Piława Górna nie sprawdza się i wymaga korekt i zmian. W wyniku 

sytuacji makroekonomicznej w naszym kraju stoimy w obliczu podwyżek opłat za 

nieczystości stałe do horrendalnych poziomów (przy stawce 50 zł - 4 osobowa rodzina 

zapłaci 2400 zł rocznie za śmieci). Niestety wraz ze wzrostem opłat nie idzie podniesienie 

jakości usługi, a wręcz jej pogorszenie – rzadszy odbiór odpadów selektywnych (1 raz w 

miesiącu w okresie od listopada do marca), redukcja gniazd do segregacji, coraz gorszy 

stan kontenerów w gniazdach, nienależyte zabezpieczenie pojazdów wywożących 

odpady, co wielokrotnie powoduje “gubienie” ich zawartości podczas jazdy (np. 

woreczki, nakrętki i inne mniejsze i większe elementy). 

Mieszkańcy domów jednorodzinnych nie są zadowoleni z konieczności przetrzymywania 

worków z odpadami segregowanymi w swoich domach przez miesiąc czasu. Mieszkańcy 

wspólnot nie mają natomiast na terenie swoje posesji pojemników zbiorczych do których 

mogliby wyrzucić odpady selektywne (mała liczba pojemników w stosunku do 

budynków). Czy nie lepiej byłoby wzorem innych miast umożliwienie zadeklarowania 

chęci posiadania kilku pojemników w różnych kolorach, które byłyby regularnie 

odbierane na wzór odpadów zmieszanych? 

W kwestii dbałości o finanse Gminy pytanie co stanie się, jeżeli wyniki kolejnego 

przetargu dla Piławy Górnej spowodują podniesienie stawki za odpady stałe do kwoty 

50,00-51,00 zł, jak Gmina ma pokryć ten deficyt? 

Pytania/uwagi radnych OBS: 

1. Sprzątanie ulicy oraz gniazd po opróżnieniu koszy, wielokrotnie bowiem zdarza, się, 

że po opróżnieniu pojemników, na ulicach, chodnikach i gniazdach pozostaje wiele 
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śmieci, które albo wypadły z pojemników/kontenerów, albo w związku z ich 

przepełnieniem zostało rozsypane przez warunki atmosferyczne i zwierzęta. 

2. Pojemniki do segregacji dla Wspólnot Mieszkaniowych oraz właścicieli domów 

jednorodzinnych. Do tej pory zaopatrywani są oni w worki do segregacji, których 

przetrzymywanie w domach, garażach, pomieszczeniach gospodarczych jest bardzo 

uciążliwe, o czym wspomnieliśmy wyżej. Dodatkowo jest problem z dostępnością 

worków - powinno być kilka punktów w mieście, gdzie można się zaopatrzyć w takie 

worki np. PSZOK, Urząd Miasta, ZBM itp. 

3. Mycie kontenerów i pojemników, aby uniknąć nieprzyjemnych zapachów, oraz 

zalęgania się gryzoni i owadów. Dotyczy to w szczególności pojemników BIO. 

4. Brak odbioru folii rolniczych i opakowań po nawozach. Czy ZGPD7 przystąpiło do 

naboru organizowanego przez NFOŚ? 

Kolejną kwestią pozostaje rzetelność składania deklaracji przez mieszkańców, która 

wpływa bezpośrednio na cenę opłaty za odbiór odpadów na mieszkańca. Obecny system 

jest zero jedynkowy (albo ktoś przebywa w miejscu zamieszkania i składa deklarację albo 

nie – należałoby umożliwić składanie deklaracji czasowych np. na okres 1,3,6 miesięcy 

przebywania w kraju (dla osób pracujących zagranicą). 

Mamy świadomość, że ZGPD7 nie jest bezpośrednio odpowiedzialna za powyższą 

sytuację, tylko Wykonawca z jakim została podpisana umowa, ale jako Związek 

podpisujący tą umowę w imieniu Gminy ma wpływ i kontrolę nad jakością  

i prawidłowością jej wykonywania, a także prawo do tego, aby poprzez rozmowy  

i mediację wywierać wpływ na wprowadzenie ewentualnych zmian, mogących 

przyczynić się do poprawy obecnego stanu. Dlatego też poprzez to pismo i dzisiejsze 

spotkanie apelujemy poprzez Związek do Wykonawcy o rozważenie modyfikacji 

obecnego systemu odbioru odpadów o powyższe uwagi. 

Przewodniczący RM poinformował, że stanowisko klubu zostanie przesłane do związku 

drogą formalną z prośbą o ustosunkowanie się do uwag i propozycji. 

Dyrektor ZGPD-7 odniósł się do kwestii modyfikacji systemu, który będzie zmierzał do 

tego, żeby ułatwić mieszkańcom gromadzenie śmieci, np. wyposażenia wszystkich 

nieruchomości w pojemniki na odpady segregowane. Tutaj mowa o nieruchomościach 

wielolokalowych, by mieszkańcy nie musieli nosić odpadów do zbiorczych punktów. 

Radny Marcin Chrobak: jedna kwesta jest w lokalach wielomieszkaniowych, gdzie jest 

mało pojemników, a druga dot. budynków jednorodzinnych, w których obecnie jest 

segregacja workowa, a nie segregacja pojemnikowa, żeby nie trzeba było trzymać tych 

worków w domach. 

Dyrektor ZGPD-7: co do zasady ustawa nakłada obowiązek wyposażenia nieruchomości 

w pojemniki właściciela nieruchomości. Gmina może przejąć ten obowiązek na siebie  

i finansować to z wpłat z zagospodarowania od mieszkańców. Tak też się stało w związku 

gmin. Sprawi to, że pojemniki będą jednolite, spełnią wymagania techniczne do odbioru 

prze pojazdy specjalistyczne. Z opłat wnoszonych przez mieszkańców finansujemy też 

koszty pojemników do segregacji, pojemników na odpady zmieszane, worków na 

segregację. Kwestia tego, czy pojemników będzie więcej, czy zamiast worków będą 

pojemniki rzutuje na koszty systemu, które rosną. To kwestia ważenia tego, jak bardzo 

rozbudujemy system i jak dużo będzie kosztował. Pierwotnie zakładaliśmy większą 

częstotliwość odbioru odpadów wielkogabarytowych z nieruchomości. Było ich 6, a teraz 

zeszliśmy do regulaminowego minimum 3 zbiórek, by szukać oszczędności. To jest ten 

balans. Czy worki są uciążliwe? Być może są. Czy trzymać je w domu? Można znaleźć 

rozwiązanie, by trzymać na zewnątrz. Niewątpliwie worki są tańsze od pojemników. 

Wymuszenie wykonawcy w zabezpieczenie nieruchomości w pojemniki, 

spowodowałoby wzrost i tak wysokich kosztów. 
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Przewodniczący RM: Pana wypowiedź i stanowisko klubu potwierdzają, że usługi 

drożeją, a jakość się zmniejsza. Teraz mówimy, że odpady zmieszane będą odbierane raz 

na dwa tygodnie. Znowu będzie problem przepełnionych koszy, bo ludzie nie deklarują 

rzetelnie, produkują więcej śmieci niż deklarują i ten kosz nie wystarczy. W granicach 5-

10 % deklaracje są zakłamane. Są gminy, w których są pojemniki do selektywnej zbiórki, 

niech one będą opróżniane raz w miesiącu. Nie zmieni się liczba wyjazdów. Jeżeli 

zwiększy się selektywna zbiórka, to zmniejszą się odpady zmieszane. Jeżeli dojdziemy 

do etapu, gdzie będzie połowa odpadów selektywnych, a połowa zmieszanych, to dalej 

mamy 100 %. Tu się nic nie zmienia. Firma, która wykorzystuje monopol i sytuacja,  

w której się znaleźliśmy, to wina wszystkich gmin powiatu dzierżoniowskiego. Za późno 

się obudziliśmy i cokolwiek chcielibyśmy zmienić, będzie jeszcze drożej. Trzeba myśleć 

o jakości tej usługi. Jeżeli ktoś będzie miał takie kubły, mówię o domach jednorodzinnych 

i wspólnotach, to mieszkańcy będą lepiej pilnować, bardziej zgniatać, żeby to się 

zmieściło i cały miesiąc wytrzymało. Nie możemy cofać się do kamienia łupanego. Zaraz 

dojdzie do tego, że przez ograniczenie z 6 do 3 zbiórek odpadów wielkogabarytowych, 

będziemy mieli wywożenie śmieci na pola. Już to przerabialiśmy. Wiem, że zawsze 

można zawieźć na PSZOK, ale mieszkańcy tego nie zrobią i nie zawiozą. Każdy chce 

mieć odebrane spod domu. Już się pojawiają takie słuchy, że niektórzy mogą zapłacić 

nawet jeszcze więcej, żeby to było jakościowo, solidnie zrobione i sprawiedliwie 

rozliczone. Przetargi, które teraz zostały rozstrzygnięte, powodują, że będą bardzo duże 

problemy i Piławy nie stać jest na płacenie pół mln. zł, 

Radny Arnold Kordasiewicz: Panie Prezesie, pierwsza kwestia, odpady wypadają spod 

auta. W tej chwili, gdyby Pan wjechał na ulicę Budowlanych, naprzeciwko dużego 

marketu spożywczego, zobaczył by Pan dwie duże kupy śmieci, które wypadły spod 

samochodu. Ludzie, którzy to odbierają, nie zajmują się w ogóle, co jest co najmniej 

irytujące. Druga kwestia, nie wiem, czy Państwo zdają sobie z tego sprawę, ale pojemniki 

na BIO i pojemniki na plastik są dostosowane tylko do waszych warunków, a nie do 

warunków odbiorców. Żeby podnieść klapę w BIO i wsypać tam zawartość, proszę sobie 

wyobrazić osobę starszą, niedołężną, niema możliwość tego zrobić. 

Dyrektor ZGPD-7: pojemniki będą w tym roku modyfikowane, zamieniane, że będzie 

pokrywa w pokrywie, którą będzie można delikatnie uchylić.  

Radny Arnold Kordasiewicz: już powiem co się stanie. Osoby którym trudno jest 

wysypać zawartości worka foliowego do kubła, w tym przypadku rzeczywiście tworzą 

pojemnik, wysypią i worek wyrzucą do pojemnika na plastik. Szkoda, że tak późno to się 

zadziało, bo myślę, że ta kwestia byłaby już dawno załatwiona, gdyby Państwo wzięli to 

pod uwagę. Sprawa pojemników na plastik i metal, to problem, za który my jako gmina 

płacimy. Mniejsze kawałki plastiku i metali są wokół pojemnika. My musimy płacić co 

jakiś czas za sprzątanie tego terenu. Jest to poważny problem i powinno to być w jakiś 

sposób załatwione. Otwory są za duże, co powoduje wypadanie mniejszych części  

z pojemników na plastik. Na koniec, jeżeli chodzi o cenę, nie wiem czy ktokolwiek się 

zastanawiał, ale to jest ślepa ulica. W przypadku Piławy Górnej społeczeństwo jest 

ubogie. Do czego doprowadzą te podwyżki? Jak będzie za 5,10,20 lat? Nie wiem, dramat 

ludzi, którzy będą rządzili tym miastem. Jeżeli kogoś nie będzie stać, to co zrobi? 

Dziękuję bardzo. 

Dyrektor ZGPD-7: jeszcze techniczna uwaga do pojemników do zbierania tworzyw 

sztucznych i metali. One są rzeczywiście częściowo osiatkowane, drobne elementy 

zdarza się, że przez nie wypadają. W umowie, która teraz jest realizowana zawarliśmy,   

że firma ma sprzątać wokół pojemników. W poprzednich umowach było zapisane bardzo 

ogólnie. Teraz, że raz na dwa tygodnie ma zamiatać pojemniki do segregacji. To tyle  

w tym temacie. W kwestii podwyżek, proszę mi wierzyć, że to jest bardzo mocno 
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dyskutowane. Zdajemy sobie sprawę, że wzrost kosztów stwarza presje, że mieszkańcy 

próbują zmniejszać koszty, wypisują osoby ze śmieci i albo zwiększy się poziom braku 

wpłat, bo kogoś nie będzie na to stać. Z drugiej strony słyszeliśmy, żeby usługa była 

wykonana bardziej komfortowo, ale za wyższą cenę. Staramy się to wypośrodkować. 

Zdajemy sobie sprawę, że u nas rozliczamy się od ilości osób w gospodarstwie domowym 

i staramy się robić wszystko, by oplata ta była możliwie akceptowalna społecznie. 

Wracając do kwestii, którą poruszył Pan Marcin, obecnie ta stawka wynika z zapisów 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku, i wynika z dochodu rozporządzanego za 

gospodarstwo domowe ogłoszonego przez GUS i nie może obecnie przekraczać 41,24 zł. 

My jesteśmy bardzo blisko pod ta stawką. Na ta chwilę żadnych podwyżek nie 

przewidujemy. Kolejną bardzo istotną kwestią jest to, że przez wiele lat, wiele gmin 

rozliczało się z wykonawcami w formie ryczałtu. Większe ryzyko zbilansowania tej 

umowy były przerzucone na wykonawcę. Od ubiegłego roku dla Gminy Piława Górna,  

a od tego roku dla wszystkich gmin członkowskich rozliczamy się z ilości odebranych 

odpadów. Wielkość nie jest stała, okresowo jest ich więcej lub mniej, a my musimy to 

zbilansować de facto ryczałtowo z wpłatami mieszkańców. Szacujemy, że w tym roku  

w tych stawkach powinniśmy się zmieścić. 

Radny Marcin Chrobak: jeszcze w trzech punktach. Po pierwsze w kwestii pojemników, 

o których rozmawialiśmy wcześniej. Przyznam rację przewodniczącemu, że jeżeli będą 

te pojemniki, albo będzie ich więcej, to tej segregacji będzie więcej, a zmniejszy nam się 

automatycznie ilość odpadów zmieszanych. Co za tym idzie będziemy w stanie 

zmniejszyć ilość odbioru, mówię teraz o domkach jednorodzinnych, do jednego w ciągu 

dwóch tygodni, bo większość tych odpadów trafi do segregacji. W tej chwili jest 

odwrotnie, bo jeżeli niektórzy nie mają możliwości trzymania tych worków do czasu 

między jednym, a drugim odbiorem, to większość śmieci zamiast do segregacji trafia do 

pojemnika z odpadami zmieszanymi. Dlatego też apelujemy, rozumiemy, że są koszty, 

ale to się wszystko później zrównoważy. Szła będzie ta jakość i edukacja za tym 

wszystkim. Tak jak przewodniczący mówi, nie możemy cofać się do lat, kiedy 

zaczynaliśmy. Jeżeli chodzi o drugi punkt, to mówimy tutaj o tych wypadających, 

śmieciach. To nie tylko chodzi o te plastiki, które są w koszach. Jeżeli to jest zbyt duży 

koszt dla wykonawcy, żeby wymienić te pojemnik na pełne, to być może jakimś 

rozwiązaniem byłoby uszczelnieni tego siatką o drobnych oczkach, żeby nie gubić śmieci 

po drodze. Ta sama sytuacja tyczy się samochodów, które to odbierają. Te samochody 

również mają siatki, przez które podczas wiatrów lub innych atmosferycznych 

warunków, wszystko wypada. Jeśli chodzi natomiast o kwestię mycia kontenerów, której 

jeszcze nie poruszaliśmy, ja nie wyobrażam sobie jak to miałoby być wykonywane na tą 

chwilę i przy obecnym sprzęcie, który posiada wykonawca, ponieważ nie ma pojazdów 

dostosowanych, żeby automatycznie umyły pojemnik. Mówię w tej chwili o pojemnikach 

BIO, nie wspominając o pozostałych, które też powinny być myte, co mamy zresztą w 

umowach zawarte. Jeśli natomiast chodzi o pojemniki BIO, mam nadzieję, że, jeżeli w 

ogóle dojdzie do tego, to że nie będzie robione to na miejscu. Wracając jeszcze do uwagi 

kolegi Arnolda, jeżeli chodzi o ceny, to ludzie po prostu nie będą płacić za te śmieci  

i będziemy mieli jeszcze wyższe ceny, bo będziemy mieli jeszcze mniejszą ilość osób, na 

które podzielić trzeba będzie całą kwotę. Dlatego, moim zdaniem, jeżeli poprawimy 

jakość, pokażemy ludziom, że to faktycznie ma sens i wygląda to naprawdę sanitarnie 

czysto itd., to będą chętni, żeby zapłacić tą wyższą kwotę. De facto i tak będziemy musieli 

płacić, bo paliwo i koszty rosną, ale mieszkańcy będą bardziej skłonni tą opłatę uiszczać, 

niż są w tej chwili. 

Dyrektor ZGPD-7: absolutnie wszystkie uwagi techniczne przekażemy wykonawcy, bo 

to jest niedopuszczalne. Nie powinni gubić śmieci. Chciałbym jeszcze wrócić do kwestii, 
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ale to na przyszłość, nie w tym roku, nie w przyszłym, czyli zmniejszenia częstotliwości 

odbioru odpadów zmieszanych. To ma iść w kierunku, o który Pan wspomniał. Ilość 

odpadów nie jest stała, co roku wzrasta na głowę mieszkańca, ale maleje liczba odpadów 

zmieszanych. To nie nastąpiłoby przy tej liczbie pojemników, która teraz występuje. Ich 

objętość musiały się zwiększyć, co najmniej dwukrotnie. Ale to jest kwestia przyszłości. 

Kwestia mycia pojemników. Owszem jest możliwość mycia ich myjką mobilną, 

oczywiście żadne ścieki nie mogą wydostać się poza myjkę. Pojemnik powinien być 

podniesiony, wprowadzony do myjki, tam ciśnieniowo umyty, odstawiony na miejsce.  

I tak to będzie przebiegało. 

Radny Marcin Chrobak: jeszcze przypomniało mi się odnośnie pojemników BIO. Trafia 

tam wszystko co nie powinno: trawa, liście, gałęzie. I tu jest ten problem edukacji, że 

ludzie nadal nie mają świadomości, że tam tego wyrzucać nie wolno. Wielkość tych 

pojemników wręcz do tego namawia. To co Pan wspomniał, o tym podwójnym wieku: 

wielkie wieko powinno być zamykane na stałe, a tylko małe wieko dostępne dla 

mieszkańców. Ale nie wiem, czy to cokolwiek da. Ja bym był za tym, by mocniej 

edukować mieszkańców pod tym kątem, bo pojemniki BIO są wiecznie przepełnione. 

Zaraz się zacznie wiosna i tam będzie non stop wszystko, co nie powinno.  

Dyrektor ZGPD-7: drobne ilości trawy, liści nie są problemem, pod warunkiem, że nie 

ma tam folii. 

Przewodniczący RM: ja jeszcze w temacie foli rolniczych, ponieważ jestem 

przedstawicielem izby rolniczej. Tu Pan Prezes powiedział, że nie można było przystąpić 

ze względów proceduralnych, to powiem tak. Trochę temat się nie spina, dlatego, że już 

ponad rok czasu minął od ostatniego naboru, mieliśmy kolejny nabór w lutym i znowu 

związek nic z tym nie zrobił. Problem folii jest bardzo duży, zwłaszcza wśród hodowców, 

których mamy może nie wielu, ale jednak tego bydła mięsnego, mlecznego jest troszkę. 

Tam powstają bardzo duże ilości folii z sianokiszonek, które są magazynowane w 

gospodarstwach. Problem jest taki, że ten system jest w ogóle nie spójny. W przypadku 

opakowań po środkach ochrony roślin istnieje firma, przy której trzeba się bardzo 

postarać, by podjechała i zabrała opakowania, ale tak się zdarza. To w przypadku 

opakowań po nawozach i workach po kiszonkach nie ma się do kogo zwrócić, nawet 

prywatnie. Związek w żaden sposób nie pomaga, gminy nie pomagają, temat jest 

odpychany. Rolnicy chcą partycypować w kosztach, to nie jest tak, że chcemy za darmo 

oddawać te odpady. My chcemy mieć porządek na swoich podwórkach, chcemy to oddać, 

chcemy, żeby ktoś zajął się tym tematem. Nie może być tak, że rok czasu mija i nic w 

tym temacie nie robimy. Włodarze wiedzą o tym problemie. Po kiszonkach wszystko 

nieładnie pachnie, zalegają się robaki. Zgodzę się z Panem, że ustawowo to jest niespójne, 

kompletnie nie przygotowane. Prosiłbym, żeby do tego tematu podejść i spróbować 

rozeznać się. Ja deklaruję, że izby rolnicze na pewno by pomogły, bo też mamy swoich 

pracowników terenowych, też możemy ich wykorzystać, by zrobili wywiad, agendę. To 

na pewno Państwu pomoże. I później w przypadku odebrania tych odpadów, też możemy 

wyznaczyć jakiś punkt, gdzie rolnicy mogą zwozić folie. Możemy pomóc w tym temacie, 

żeby wspólnie ogarnąć ten problem, bo problem jest bardzo duży. A druga kwestia, jeśli 

chodzi o nasz system odbioru śmieci, ta jakby zbieramy teraz pokłosie, że ustawa zdjęła 

obowiązki z firm, które zajmowały się odbiorem. Firma miała odbiorców, których teraz 

ma każda gmina. Musiała dbać o to, żeby odbiorca płacił, miała po swojej stronie 

windykację. Musiała dbać o wszystkie elementy. Teraz nie interesuje się niczym. Mogą 

śmiecić, odbierać nie odbierać, nic nie robić, bo mają monopol. Mogą podnosić ceny,  

a my mamy problem. Ważną rzeczą jest jeszcze to, że nikt nie weryfikuje segregacji. Nie 

ma żadnej kontroli segregacji śmieci. Mieszkańcy nie segregują śmieci, do odpadów 

zmieszanych wrzucają wszystko. Nikt nie zapisuje, że z tego adresu nie było segregacji. 
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Musimy dążyć powoli do systemu kontroli, czy deklaracja złożona przez mieszkańca jest 

właściwa, czy jest tam tyle osób. A można to sprawdzić od drugiej strony poprzez litraż 

śmieci, które są produkowane. Można przyjąć ryczałtem, że od osoby jest 30 l., jeżeli 

kubeł 120 l. jest przepełniony, to nie odbieramy, albo za śmieci nadgabarytowe płacimy. 

Kiedy gminy zaczynają się rozliczać osobno i te stawki są zróżnicowane dla gmin, np. 

Gmina Dzierżoniów będzie płaciła 39 zł, a Niemcza i Piława 51 zł, to zaraz będą głosy, 

że to jak, ja segreguję prawidłowo, a u sąsiada śmieci się wysypują, to ja dopłacam do 

niego. 

Dyrektor ZGPD-7: nie mogę się zgodzić z tym, że segregacji nie ma, bo nie mielibyśmy 

tych kilkuset ton segregowanych odpadów. Proszę też nie myśleć, że nie ma też nadzoru 

nad tym co się dzieje w pojemnikach. Jeśli jest nadwymiarowa ilość śmieci  

w pojemnikach, to takie informacje też spływają do nas. To jest podstawa, żeby 

weryfikować, ile osób zamieszkuje. My nie przyjmujemy bezkrytycznie, ile osób jest 

zgłoszonych na nieruchomości. To jest weryfikowane z ilością meldunków. To jest 

pierwsza linia weryfikacji. Jeśli mamy kolejne wątpliwości, że jest za dużo śmieci na 

danym adresie, to to jest również weryfikowane np. z ilością zużytej wody. Możemy też 

złożone deklaracje weryfikować krzyżowo z innymi składanymi deklaracjami dot. np. 

dodatków węglowych, czy danych zgłaszanych do innych organów gminy. To nie jest 

tak, że my nie weryfikujemy. Jeśli ktoś ma 5 osobową rodzinę i zgłasza 3 osoby, to musi 

wyjaśnić co się dzieje z dwoma pozostałymi osobami. Co do weryfikacji segregacji, 

będzie ona musiała być bardziej szczegółowo sprawdzana. Jeśli ktoś wrzucił furę trawy 

do pojemnika na odpady zmieszana, taka informacja zaraz do nas trafia, czy np. pojemnik 

gruzu. To też jest absolutnie niedopuszczalne. Te rzeczy są weryfikowane. Pewne uwagi 

co do jakości pracy wykonawców absolutnie zostaną z nimi poruszone i będziemy starali 

się je wyeliminować. 

Radny Arnold Kordasiewicz: a propos mycia pojemników BIO. W ubiegłym roku 

widziałem tuż przy szkole podstawowej przy ul. Kościuszki jak ekipa myła pojemnik na 

odpady BIO. Wspomniał Pan, że firma, która zajmuje się wywozem mam tez obowiązek 

sprzątać przy pojemnikach na plastik? Dobrze to usłyszałem? Co dziennie przemierzam 

miasto i dopiero teraz, kilka dni temu, zauważyłem, że jest posprzątane przy 

pojemnikach. Trzecia kwestia dotycząca worków BIO. W krajach zachodnich ten 

problem, podobnie jak u nas funkcjonuje od lat. Firmy rozwiązały go rozdając 

mieszkańcom worki BIO, to tak na marginesie. Dziękuję bardzo. 

Dyrektor ZGPD-7: obecnie odpady BIO albo kompostujemy w kompostowniku 

przydomowym, albo zawozimy na PSZOK, albo wrzucamy do pojemników zbiorczych 

na odpady BIO. Worków BIO nie rozdajemy. Funkcjonują takie, które same ulegają 

biodegradacji. Są to worki bardziej kosztowne i w tym kierunku na razie nie idziemy. 

Nikt więcej nie zgłosił się do dyskusji. 

 

PRZERWA DO GODZ. 9.40 

 

Ad 6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Piławie Górnej za 

2022 rok.    

Przedmiotowe sprawozdanie omówiła Pani Monika Babińska-Staniszczak Dyrektor 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Piławie Górnej. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 
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Ad 7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemie 

pieczy zastępczej w Ośrodku Pomocy Społecznej w Piławie Górnej za rok 2022 oraz 

przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2023 roku.    

Przedmiotowe sprawozdanie omówiła Pani Monika Babińska-Staniszczak Dyrektor 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Piławie Górnej. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

 

Ad 8. Informacja na temat funkcjonowania Klubu Senior+. Problemy ludzi 

starszych i niepełnosprawnych - formy opieki, obowiązki i możliwości gminy w tym 

zakresie.    

Przedmiotową informację omówiła Pani Monika Babińska-Staniszczak Dyrektor 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Piławie Górnej. Informacja stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

 

Ad 9. Informacja Burmistrza o działaniach podjętych między sesjami.    

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji.  

 

PRZERWA DO GODZ. 10.25 

Na salę  narad po przerwie nie wrócili: Radny Arnold Kordasiewicz, Radna Barbara 

Świetlik, Radny Stanisław Pelczar. 

Ad 10. Rozpatrzenie projektów uchwał:    

10.a. projekt uchwały nr 274/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia gminno-powiatowego w ramach Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych Południowego Obszaru Funkcjonalnego, 

Projekt uchwał omówiła Pani Magdalena Brożyna Inspektor ds. funduszy 

strukturalnych. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

Przewodniczący RM poinformował, że na sali narad zgodnie z listą obecności jest 11 

radnych. 

głosowanie projekt uchwały nr 274/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

gminno-powiatowego w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

Południowego Obszaru Funkcjonalnego, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 marca 2023 r. czas 10:30:37 - 10:30:59 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 11 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
4 26.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold nieobecny 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław nieobecny 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara nieobecna 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

10.b. projekt uchwały nr 272/2023 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Piława Górna. 

Projekt uchwał omówiła Pani Mirosława Głuchowska Inspektor ds. gospodarki 

komunalnej i ochrony środowiska. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

Przewodniczący RM poinformował, że na sali narad zgodnie z listą obecności jest 11 

radnych. 

 

głosowanie projekt uchwały nr 272/2023 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Piława Górna. 
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jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 marca 2023 r. czas 10:33:06 - 10:33:22 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
4 26.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold nieobecny 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław nieobecny 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara nieobecna 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

10.c. projekt uchwały nr 273/2023 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Piława Górna w 2023 roku, 

Projekt uchwał omówiła Pani Mirosława Głuchowska Inspektor ds. gospodarki 

komunalnej i ochrony środowiska. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 
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Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

Przewodniczący RM poinformował, że na sali narad zgodnie z listą obecności jest 11 

radnych. 
 

głosowanie projekt uchwały nr 273/2023 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Piława 

Górna w 2023 roku, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 marca 2023 r. czas 10:36:37 - 10:36:52 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
4 26.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold nieobecny 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław nieobecny 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara nieobecna 
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15 Wiącek Małgorzata ZA 

10.d. projekt uchwały nr 275/2023 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Piława Górna, 

Projekt uchwał omówiła Pani Mirosława Głuchowska Inspektor ds. gospodarki 

komunalnej i ochrony środowiska. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

Przewodniczący RM poinformował, że na sali narad zgodnie z listą obecności jest 11 

radnych. 

 

głosowanie projekt uchwały nr 275/2023 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Piława Górna, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 marca 2023 r. czas 10:38:28 - 10:38:43 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 11 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 11 73.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
4 26.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold nieobecny 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 
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10 Pelczar Stanisław nieobecny 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara nieobecna 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

 

10.e. projekt uchwały nr 276/2023 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

Piława Górna na rok 2023, 

Na salę  narad wrócili: Radny Arnold Kordasiewicz, Radna Barbara Świetlik, Radny 

Stanisław Pelczar. 

 

Przewodniczący RM: w dniu wczorajszym Burmistrz Piławy Górnej złożył 

autopoprawkę do projektu uchwały nr 276/2023. 

Projekt uchwały wraz autopoprawką omówiła Pani Marta Brzuszkiewicz Skarbnik 

Gminy oraz Burmistrz Piławy Górnej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

Przewodniczący RM poinformował, że na sali narad zgodnie z listą obecności jest 14 

radnych. 
 

głosowanie projekt uchwały nr 276/2023 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

Piława Górna na rok 2023, 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 marca 2023 r. czas 10:52:27 - 10:52:53 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 
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2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

10.f. projekt uchwały nr 277/2023 zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030. 

Przewodniczący RM: w dniu wczorajszym Burmistrz Piławy Górnej złożył 

autopoprawkę do projektu uchwały nr 276/2023. 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówiła Pani Marta Brzuszkiewicz Skarbnik 

Gminy. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Społecznej przekazała informację, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Przewodniczącą Komisji Mienia Komunalnego i Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

Przewodniczący RM poinformował, że na sali narad zgodnie z listą obecności jest 11 

radnych. 
 

głosowanie projekt uchwały nr 277/2023 zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Piława Górna na lata 2023-2030. 

jednostka Rada Miejska w Piławie Górnej 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 30 marca 2023 r. czas 10:58:10 - 10:58:34 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 
0 0 % nieoddanych 

głosów 
1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp. nazwisko imię głos 

1 Chrobak Marcin ZA 

2 Chrzanowski Tadeusz ZA 

3 Jeziorski Wiktor ZA 

4 Karaś Justyna ZA 

5 Kordasiewicz Arnold ZA 

6 Łoin Jarosław ZA 

7 Madejski Dariusz ZA 

8 Majcher Arkadiusz ZA 

9 Pacyk Małgorzata ZA 

10 Pelczar Stanisław ZA 

11 Piech Tomasz nieobecny 

12 Sienkiewicz Mirosław ZA 

13 Szwec Agnieszka ZA 

14 Świetlik Barbara ZA 

15 Wiącek Małgorzata ZA 

 

Ad 11. Wnioski i zapytania radnych.    

Brak zgłoszeń do punktu 11. 

 

Ad 12. Sprawy różne.    

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o nadchodzących wydarzeniach: 

 2 kwietnia w Dzierżoniowskim Ośrodku Kultury odbędzie się jarmark 

wielkanocny organizowany pod hasłem WielkaMoc Tradycji. Podczas 

wydarzenia uczestnicy będą mogli wziąć udział między innymi w warsztatach 

malowania pisanek, tworzenia wielkanocnych kartek i palm. Zaprezentowane 

zostaną przepięknie udekorowane stoły wielkanocne, a każdy z odwiedzających 

będzie mógł zrobić zakupy na świątecznym kiermaszu, gdzie nie zabraknie 

tradycyjnych wędlin, serów, pieczywa, rękodzieła czy ozdób wielkanocnych. 

Piławę Górną będą reprezentować: Pan Roman Jabłoński, Ośrodek Szkolno-

Wychowawczy oraz Zespół Górzanie, 

 11 kwietnia pod pomnikiem na placu Piastów Śląskich uczcimy 83. rocznicę 

Zbrodni Katyńskiej, 
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 16 kwietnia odbędzie się już czwarta edycja imprezy biegowej Piławska 

Skała’2023. Zawodnicy zmierzą się z wymagającą, jedenastokilometrową trasą, 

której półmetek wytyczono w ogromnym wyrobisku amfibolitu i migmatytu w 

Piławie Górnej. Nowością tegorocznej edycji jest udział dzieci, które same będą 

się ścigać w biegu nazwanym Piławską Skałką, 

 20 kwietnia o godzinie 13.00 w Sali widowiskowej Miejskiego Ośrodka Kultury 

w Piławie Górnej odbędzie się Konferencja Gmin Powiatu Dzierżoniowskiego, 

której motywem przewodnim będzie Międzynarodowy Dzień Matki Ziemi. 

Organizatorami wydarzenia są przedsiębiorstwo Wodociągi i Kanalizacja Spółka 

z o.o. w Dzierżoniowie oraz Gmina Piława Górna, 

Przewodniczący poinformował o podziękowaniach dla Rady Miejskiej od Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy za okazaną pomoc. Przekazał również świąteczne 

życzenia, które wpłynęły od: 

- żłobka gminnego BOBO w Piławie Górnej 

- dyrekcji, grona pedagogicznego oraz pracowników szkoły podstawowej im K.K. 

Baczyńskiego w Piławie Górnej 

- Burmistrza Dzierżoniowa oraz Przewodniczącego Rady Miejskiej Dzierżoniowa   

- Pani Dyrektor oraz pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej w Piławie Górnej 

- wicewojewody dolnośląskiego Jarosława Kresy 

- Starosty Dzierżoniowskiego i Przewodniczącego Rady Powiatu 

 Termin kolejnej sesji: 27 kwietnia, godz. 8.30   

Radny Stanisław Pelczar zwrócił się do Rady z wnioskiem/interpelacją poprawy 

oświetlenia w Kośminie. Szczegóły dopracuje i złoży właściwy wniosek. 

Radny Arnold Kordasiewicz: zauważyłem, że w tych miejscach, w których obecnie 

przeniesiono przystanki niestety osoby, które oczekują na autobusy śmiecą, przykładem 

może być tutaj ul. Chrobrego 1. Bardzo brzydko to wygląda, jest pełno niedopałków po 

papierosach, papierów. Nie wiem, czy przeniesienie koszy na śmieci pomogłoby  

w jakimś stopni, bo z tym dbaniem jest bardzo różnie. Może zwrócić na to uwagę służb 

sprzątających. 

Przewodniczący RM: wczoraj na budowie spotkaliśmy dyrektora ZDP Pana Tomasza 

Morawieckiego i rozmawialiśmy o tej sprawie i dzisiaj miało się wyjaśnić, czy to 

docelowo zostanie, czy tylko na chwilę. Będziemy się skłaniać do tego, że jeżeli te 

przystanki mają zostać na dłużej, to należy je wyposażyć w kosze na śmieci, tablice 

informujące z rozkładem jazdy dla podróżnych, ławki. Wiadomo, że wiat nie będziemy 

przenosić, bo to by było zbyt kosztowne. Fatalne było oznakowanie, jeśli chodzi  

o zamknięcie drogi np. dla samochodów ciężarowych, czy oświetlenia tablic 

informacyjnych na przystankach autobusowych, które wprowadzały w błąd podróżnych. 

Brak koordynacji działań i komunikacji pomiędzy różnymi firmami. Z Panem 

Burmistrzem staramy się od razu reagować, żeby ograniczyć efekty uboczne. 

Burmistrz PG: jest trochę bałaganu na początku i miejmy nadzieję, że to się uda jakoś 

dopracować i skoordynować. Bałagan wynika chyba z tego, że zbyt dużo instytucji jest 

zaangażowanych w przebudowę ulicy Piastowskiej. I nikt się nie angażuje w takim 

stopniu, jak to jest potrzebne. Starostwo jest inwestorem, droga jest powiatowa. 

Zaangażowanie ZDP pozostawia wiele do życzenia, pracownicy ZDP często mają 

niewłaściwe podejście do pewnych spraw. Tutaj jeszcze wchodzi ZKM w Bielawie, który 

również za bardzo nie przejmuje się sytuacją, która jest.  Powiedziałem naszym 

pracownikom, pomimo, że nie jest to nasza inwestycja, żeby się zaangażowali, zbierali 

informacje, przekazywali wszędzie tam, gdzie trzeba i pomagali w realizacji tej 

inwestycji, traktując ją jako naszą własną. Różnego rodzaju uwagi można zgłaszać do 

Pani Kamili Wodeckiej Inspektor ds. zagospodarowania przestrzennego i dróg, i do Pana 



18 
 

Piotra Bahyrycza Inspektora ds. inwestycji. Dzisiaj na radzie budowy zostało ustalone, 

że na ten początkowy okres, który będzie trwał co najmniej kilka tygodni, dopuszczamy, 

żeby autobusy jeździły ul. Sienkiewicza. Żeby nie musiały mordować się po tych 

muldach. Przystanki przy Biedronce nie będą wykorzystywane. Jest mi przykro  

i wkurzony jestem za ten bajzel, ale nie jesteśmy w stanie spowodować super poprawy. 

Gdybyśmy my tą inwestycję prowadzili na pewno byłoby lepiej. Na razie jest jak jest, za 

dużo jest porozrzucanych koordynatorów. 

Radny Marcin Chrobak: chciałbym dodać a propos tego przejazdu 

Sienkiewicza/Fabryczną, czy nie można by było chwilowo zakazać parkowania 

samochodów na poboczach. Wiem, że dla mieszkańców byłoby to problematyczne, ale 

zaparkowane auta powodują korki i niebezpieczne sytuacje. 

Burmistrz PG: nie możemy robić zbyt wielu ograniczeń na raz. 

Przewodniczący RM: nie możemy dokuczać tym mieszkańcom, ale jeżeli z Państwa 

strony są takie uwagi, to ja też będę lobbował za takim rozwiązaniem. Przy kościele jest 

parking i można go wykorzystać. I trzeba się zastanowić, czy na całym odcinku, czy 

newralgicznym punkcie przy kościele ustawić tymczasowo zakaz zatrzymywania się z 

obu stron, i na przystanku przy ul. Fabrycznej. Tam też jest ciasno. 

Brak więcej zgłoszeń do punktu 12. 

Przewodniczący RM: Z okazji Świat Wielkiej Nocy życzę Państwu w imieniu swoim, 

Wiceprzewodniczącego RM i Pana Burmistrza zdrowia, wiosennego optymizmu, wielu 

radosnych chwil z najbliższymi i wszelkiej pomyślności. Niech radość ze 

Zmartwychwstania napełni nas nadzieją i wiarą w lepsze dziś i piękniejsze jutro.  

 

Ad 13. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w sesji Rady Miejskiej  

i o godz. 11.14 zamknął XLIX sesję Rady Miejskiej w Piławie Górnej. 

 

 

 

 
 

 

 

 
 

Transmisja wideo sesji Rady Miejskiej w Piławie Górnej są dostępne na stronie internetowej: 
htps://portal.posiedzenia.pl/PILAWAGORNA? w zakładce: Transmisja 

 

Protokół sporządziła: Anna Koprowska – Inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej 

 
 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej       

           w Piławie Górnej 

 

           Dariusz Madejski 


